
Antwoord op vragen van de leden Örgü en Passtoors (beiden VVD) aan de 
staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschappen, dhr. F. van der 
Ploeg, en de staatssecretaris van Volksgezondheid, Welzijn en Sport, mw. 
A.M. Vliegenthart, over visueel gehandicapten en de NLBB 
(Ingezonden 14 februari 2002) 
 
 
1. Ja. Ik wijs in dit verband ook op het persbericht dat de overige 

blindenbibliotheken FNB, LSB en CBB en de gebruikersorganisatie FSB op 
dezelfde dag (8 februari jl.) gezamenlijk hebben uitgebracht, alsmede 
het artikel in het Nederlands Dagblad van 9 februari 2002. Kopieën van 
beide heb ik hier bijgevoegd.   

 
2. Neen.  
 
3. Neen. 
 
4. In het kader van de opstelling van het Rijksvoorzieningenplan 2002-2004 

voor het blindenbibliotheekwerk, is gebleken dat bij de NLBB een uiterst 
hachelijke situatie is ontstaan, zowel organisatorisch als financieel. 
Anders dan het persbericht van de NLBB suggereert, is dit niet het 
gevolg van kortingen op subsidies door de rijksoverheid. Inmiddels voer 
ik indringend overleg met het bestuur van het NLBB over de ontstane 
situatie. Het is geenszins uit te sluiten dat de NLBB in het kader van 
een sanering medewerkers zal moeten ontslaan. Zodra hierover de komende 
weken helderheid is ontstaan, zal ik de Kamer nader informeren.  

 
5. Voor de verhouding tussen de loketfunctie (bij elk der instellingen) en 

de facilitaire taken van productie, reproductie, distributie en opslag 
(centraal de koepelorganisatie FNB) verwijs ik u naar mijn 
Cultuurnotabeschikking 2000-2004 d.d. 18 september 2000 
(MLB/LB/2000/35.509). De suggestie dat gestopt wordt c.q. dient te 
worden met de productie van brailleteksten is onjuist. De productie van 
cassettebandjes zal in zoverre worden beëindigd dat deze wijze van 
produceren en uitleveren in de loop van de huidige cultuurnotaperiode 
zal worden gemoderniseerd en vervangen door digitale opnames en 
uitlevering op Cd-rom. De dienstverlening aan de gebruiker zal hierdoor 
significant verbeteren. Dit gebeurt ook op uitdrukkelijk verzoek van de 
gebruikersorganisatie FSB.   

 
6. In algemene zin verwijs ik u hiervoor naar mijn Cultuurnotabeschikking 

2000-2004. Binnen enige weken publiceer ik het Rijksvoorzieningenplan 
Blindenbibliotheekwerk, waarin een volledig en gedetailleerd overzicht 
wordt gegeven van criteria en subsidietoekenningen. Over de centrale 
uitgangspunten van dit plan - genormeerde kostprijzen per eenheid 
productie en genormeerde  productievolumes -  is in de afgelopen maanden 
intensief overleg gepleegd met de betrokken blindenbibliotheken. Het 
Rijksvoorzieningenplan zal ik zo spoedig mogelijk vaststellen na een 
laatste consultatie van de betrokken organisaties.  

 
7. Ik ben al enige tijd bezig de problemen bij het NLBB tot een goede 

oplossing te brengen. Daarbij staat voor mij centraal het belang van de 



visueel gehandicapten. Binnen enige weken zal ik de Kamer hierover 
verder informeren. 

 
 

Zoetermeer, 6 maart 2002 
 
de Staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschappen, 
 
 
 
dr. F. van der Ploeg 
 
 


